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Készült: Dunavarsány Város Onkormányzata Képviselö-testületének a Petöfí Klub nagytennében,
2023. szeptember 5-én, 17 órai kezdettel megtartott K.özmeghallgatásáról.
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Gergőné Varga Tünde polgármester: Szeretettel köszöntöm a mai közmeghallgatáson résztvevö
vendégeinket, a Hivatal apparátusát és a Képviselő-testületet. Szeretném kémi, hogy válasszuk meg a
jegyzőkönyv-hitelesítöket. Aki egyetért azzal, hogy Dunavarsány Város Onkormányzatának Képviselo-
testülete az ülés jegyzökönyvének hitelesitésére Herczeg Mariann alpolgármestert és Boda IIdikó
képviselötjelölje ki, kérem, szavazzon.

A Képviselö-testület 6 igen, O nem, O tartózkodás szavazatarányban az alábbi határozatot hozza:

114/2023. IX. 5. számú Ké viselő-testületi határozat

Dunavarsány Város Onkormányzatának Képviselő-testülete az ülés jegyzökönyvének
hitelesítésére Herczeg Mariann alpolgármestert és Boda Ildikó képviselőtjelöli ki.

Határidő: azonnal

Felelős: Képviselö-testület

Gergőné Varga Tünde polgármester: Egyetlen napirendi pontunk van, a Lakossági kérdések
közérdekű témákban. Aki a napirendi ponttal egyetért, kérem, kézfeltartással jelezze.

A K.épviselö-testület 6 igen, O nem, O tartózkodás szavazatarányban az alábbi határozatot hozza:

115/2023. IX. 5. számú Ké viselő-testületí határozat

Dunavarsány Város Onkormányzatának Képviselö-testülete az ülés napirendjét az
alábbiak szerint állapítja meg:

1. Lakossági kérdések közérdekü témákban

Határidő: azonnal

Felelős: Képviselö-testület

KnulAndrea képviselö 1 'f4 órakor megérkezik 07. ülésre, a szavazók swma 7fore emelkedik.



Gergőné Varga Tünde polgármester: Köszöntöm Novák Sándor rendőrkapitány urat és
Örsparancsnok asszonyt, aki minden évben, így idén is eljött a Közmeghallgatásunkra. Amint én
befejezem a beszámolómat, szeretném kémi, hogy elsőként rendörségi témában nekik tegyék fel a
kérdéseiket, hiszen nem szeretném a Kapitány urat, és egyáltalán a rendőrséget hátráltatni a
munkajukban, és esetleg untatni a mi egyéb témáinkkal. Az elözo közmeghallgatásunk tavaly
szeptember 6-án volt, és szeretnék beszámolni az azóta eltelt időszak történéseiről, utána várjuk
kizárólag közérdekű kérdéseiket. Az augusztus már egy drasztikus áremelkedéssel kezdődött, amely az
Önkormányzatot és az intézményeinket is érintette, ezért intézkedési tervek készültek a megemelkedett
energiaárak érdekében. A Hivatal ideiglenesen 4 napos munkarendre tért át, így péntektől vasámapig a
fűtést korlátoztuk, hosszabb igazgatási szünet volt, és az intézményekben is hosszabb szüneteket adtak
ki tavaly, majd a fiitési szezon vége után visszaállt az eredeti rend. Azért jó dolgok is történtek,
szeptember 19-én átadásra került Dunavarsány első önkormányzati bölcsődéje, a Tündérország
Bölcsőde, amely 4 csoportszobával, 48 féröhellyel megnyitotta kapuit. 480 millió forint állami
támogatást kaptunk rá, de további sok-sok pénzt kellett még erre az épületre fordítanunk, hiszen
megemelkedtek az építkezési árak, és a berendezések is sokba kerültek, de úgy gondolom, hogy megérte,
mert gyönyörii lett az épület. A Tündérország Bölcsődét a Dunavarsányi Övoda-Bölcsöde alá helyeztük,
melynek vezetője Kazatsay Szilvia. A bölcsőde szakmai vezetője Lőrincz Szilvia. Minden csoportnak
van kisgyermek nevelője, dadusa, az étkeztetést a Városgazdálkodási Kft. biztosítja, valamint a
gondnoki feladatokat is ellátja. Szeptember 27-én átadásra került a Kossuth Lajos utoa és az Iskola utca
keresztezodésében egy okos zebra, és azon leszünk, hogy máshol is lehessen a városban ilyen
átkelőhely. Október 11-én meghívást kaptunk az Ipari parkban újonnan betelepült Dunapack Kft.
gyáregységének avatására. A cég különbözö papíralapú csomagolási megoldásokat fejleszt.
Novemberben szintén átadásra keriilt a Mézüzem új csamoka. December 7-én ünnepélyes keretek között
vehettem át az Idosbarát Önkormányzat dfjat, ami mellé 1, 5 millió forintot is kaptunk. Ezt az összeget
az Idösek Világnapja alkalmából egy ünnepségre szeretnénk felhasználni október 1-jén, ahova minden
65 év feletti embert, valamint a 45 évnél több házasságban eltöltött évvel rendelkezőket várunk
szeretettel egy szép müsorra, egy kis megvendégelésre. Az energiaárak megemelkedése miatt a
költségvetésünket sem volt egyszerű összeállítani, ezért arra a következtetésre jutottunk, illetve a
Képviselö-testület úgy döntött, hogy a nagyobb épületben működö vállalkozások, cégek számára az
építményadót megemeli. Lakosság részére új adónem továbbra sem lett bevezetve, tehát Dunavarsány
továbbra is "adóparadicsom". A költségvetés tervezése megtörtént, melyet februárban a Képviselo-
testület el is fogadott 3 milliárd forintos bevételi és kiadási föösszeggel. A bevételi oldal a beszedett
adókból, az állam által adott normativa támogatásokból, bérleti díjakból és működési támogatásokból
áll. Ezek fél évig 65 %-ban teljesültek is. Kiadásaink között a kötelezö feladatok betervezése az elso:
intézményeink fenntartása, városüzemeltetés, közvilágitás, ügyeleti költségek, orvosi ellátás
fmanszfrozása, háziorvosi költségek, Volánbusz járatok finanszírozása stb. Az idén 485 millió forint
szolidaritási hozzajárulást fizetünk az egy főre eső adóerö képességünk fuggvényében. Bízunk abban,
hogy az adóbevételeink növekedni fognak. Július 1-jétöl változott a védönök státusza. Négy védönői
státuszt átvett a Dél-pesti Centmmkórház Országos Hematológia és Infektológia Intézete. A védőnöi
feladatok ellátásával és az ahhoz szükséges ingatlan és ingó vagyon használatával összefüggö
kiadásokat a kórház megtériti az Önkormányzatnak egy megállapodás alapján. Nem kötelezö
feladatként tudtunk fejlesztési tételeket, támogatásokat, szociális kiadásokat, rendezvényeket a kiadási
sorokra betervezni. Elkezdtük a Petöfi Szabadidö Park II. ütemének terveit megvalósítani, amire 148
millió forintot nyertünk a Top Plusz pályázaton. A park teljesen elkészült, a müszaki átadás megtörtént
és az ünnepélyes szalagvágás a Szüreti felvonulás napján lesz. Elindult a zebra tervezése a Nyugati-
lakópark buszmegállójához a Taksonyi úton. Ez is egy nagyon veszélyes útszakasz, hiszen a lakópark
teljesen beépült, benépesült, ezért nem csak a zebra elhelyezése, hanem az oda vezetö út, a közvilágítás
kiépftése, illetve a buszmegálló áthelyezése is szükséges. Ez a projekt már tavaly elindult, de még most
is tart a tervezése. Ez az útszakasz nem a miénk, mindent a Közút véleményez, és engedélyez. Amint
meglesznek a tervek, onnantól kezdve látjuk azt, hogy mi az a költség, amiből ezt meg lehet valósítani.
Útkarbantartásokat folyamatosan végzünk, ami nem azt jelenti, hogy leaszfaltozzuk az egész utat,
hanem csak a kátyukat javíttatjuk ki. Egy teljesen friss beruházás, amivel még nem tudtunk előre
tervezni febmárban, de sikerült a Tankerületi Központtal megállapodni, ami által a fözökonyha melletti
alsó tagozatos iskola műfű borítású udvara teljesen le lett cserélve, valamint ütéscsillapító burkolat lett
letéve az új és meglévő játékok alá. Az Önkormányzat ehhez a beruházáshoz 10 millió forinttal járult
hozzá, a Tankerület is hozzátette az államtól kapott 10 millió forintot, ezáltal 20 millió forintból
megvalósult szeptemberi 1-jei átadással az uj müfuves udvar. Evek óta tart a szennyviztelep
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kapacitásának a növelése, ami most meg is történt, befejeződtek a munkálatok, de még nagyon sok
feladat van ezzel kapcsolatban. Jelen pillanatban moratórium van érvényben, tehát nagyobb lakóparkok,
lakóházak építését termőfoldek kivonásával nem javasolja a testület, hiszen nem tudjuk biztositani az
infrastruktúrát. Jelenleg több mint kilencezren vagyunk a városban, 97 gyermeket fogadtunk polgárrá,
730 iskolás, valamint 420 óvodás gyermek van városunkban. Folyamatos gond lesz az ivóvíz és
szennyvíz kapacitásának a bövftése, sajnos pályázati lehetőség jelenleg nincs. A fejlesztéseken kívül
még vannak olyan nem kötelezo feladatok is, amelyekre gondolnunk kell, illetve megszoktak tölünk az
emberek. Támogatjuk a szervezeteket, az egyházat, a civileket, a sportot, rendezvényeket tudtunk
megtartani. Szeretném még elmondani, hogy én személy szerint is és az Onkormányzat is sok pénzzel
és mindennel támogatja a gyerekeket és a családokat. Sok család van, akik egyáltalán nem fízetnek az
étkeztetésért. Mindent elkövetünk annak érdekében, hogy a gyermekek megkapják a nekikjáró étkezést,
de tudjuk szociálisan segíteni a családokat, támogatjuk az idös embereket, a 70 éven felüliek kapnak
egyszeri támogatást, hulladék-szennyvízdíj kedvezményben részesülnek. Mi odafigyelünk az idösekre,
és a többgyermekes családokra, tehát segélyeket tudunk adni, családi támogatást, rendkívüli települési
támogatást, temetési költségekhez hozzá tudunk járulni, amennyiben a keresettik kevesebb a
megállapított egy före jutónál, a köztemetésre eddig 370. 000 forintot költöttünk. Vannak rendszeres
települési támogatások, gyógyszertámogatás, lakhatási támogatás, GYES-kiegészítést adunk a
kisgyennekes szülőknek, rendszeres gyermekvédelmi kedvezmények vannak, védőoltások tekintetében
is kapnak támogatást azok a szülök, akik szereüiék gyermeküket beoltatni. A szúnyoggyérítés költségeit
is minden évben betervezzük. Az írtást GPS segítségével végzik, a 10-20 kilométeres távolság szigorúan
meg van határozva, de az utcák nincsenek megjelölve. A kárpátaljai Csetfalvával 15 éves a testvérvárosi
kapcsolatunk, most az asszonyok és a 16 éven aluli gyerekek fognak jönni hozzánk a Szüreti
felvonulásra. Örülünk, ha tudunk nekik segiteni, és annak is örülünk, hogy ezt a 15 éves kapcsolatot
valamilyen módon egy kis ünnepléssel meg tudjuk számukra valósítani. Az ide érkezö gyerekek az este
folyamán fel fognak lépni a Miivelődési Ház udvarán. Jövőre pedig 25 éves kapcsolatot fogunk megülni
a Gemmingeni német testvértelepülésünkkel. Folyamatban van a Budapest-Belgrád vasútvonal épitése,
elkészült az elkerülő útvonal is. Bízunk abban, hogy a megfelelő ütemben haladnak, és amikorra igérték,
át is lesz adva a vasútvonal felújított szakasza. Az épitkezés folyamán a Vasút soron régészeti feltárást
is végeztek márciusban, mert bronzkori és Árpád-kori leleteket találtak. A 2024. év tervei között
szerepel további zebrák tervezése, megvalósítása, a szennyvízteleppel kapcsolatos fejlesztésekre
mindenképpen kell költenünk. További óvodai csoportszobák kialakítása van terveink között, mivel
nyugdijba ment a tanámő, és megszűnt a nagyvarsányi összevont tagozat. Az ő pótlása reménytelen volt
és a Tankerillet döntése alapján megszűnt az iskola, és ebben az épületrészben további óvodai
csoportszoba lesz kialakítva, aminek a tervezése hamarosan elkezdödik és jövö szeptemberig meg is
szeretnénk valósítani. Természetesen az útkarbantartási feladatokra is szeretnénk több pénzt áldozni a
jövő évben. Ha Rendőrkapitány úr vagy Orsparancsnok asszony felé van kérdés, akkor azt tegyék fel,
legyenek szívesek, hogy 6k utána elmehessenek. Utána pedig majd tölünk lehet kérdezni. Ha valamire
nem tudunk azonnal válaszolni, akkor azt felírjuk, és arra késöbb, írásban fogunk válaszolni. Kérem,
hogy a szót kérö ajegyzökönyv számára érthetöen mondja a nevét és lakcímét.

Vári András dunavarsányi lakos: Csináltak egy 30-as korlátozást a Habitat utcában a Gömöri és a
Határ út között. Mindkét irányban kint van a tábla, viszont ha valaki a Búza utca felöljön, ott semmilyen
tábla nincs kitéve, ami jelezné a sebességkorlátozást, és ez a kettő között van. Fog oda kerülni tábla,
vagy a Határ úton lévő táblát helyezik arrébb 20 méterrel? Van erre valami terv? Még egy kérdésem
lenne, hogy a Covid etött szóvolt arról, hogy a taksonyi kavicsbánya nem fog tovább terjeszkedni a
varsányi területekre. Tudunk erröl valamit?

Kovács Aliz Réka beruházási és műszaki osztályvezető: Sajnos ezt nem tudom fejböl megmondani,
ezt meg kell nézni.



Gergőné Varga Tünde polgármester: Felirjuk a 30-as táblával kapcsolatos kérdését és fogjuk Ont
tájékoztatni. Az biztos, hogy a Nyugati-lakópark bizonyos részei lakó-pihenő övezetté vannak
nyilvánítva, ahol a megengedett sebesség 20 km/h. Tudom, hogy sokan nem tartják be, de képtelenség
lenne mindenhova valakit állítani, hogy mérje a sebességet. Jó lenne a fejekben rendet tenni. Nagyon
sok kérést kapunk fekvörendőr épftésével kapcsolatban is. Most vagy a testület ajövő évi költségvetését
teljes egészében arra fordítja, hogy a város összes utcájára fekvőrendöröket helyez, mert mindenki azt
mondja, hogy sok gyerek van az utcajában. Minden utca tele van gyerekkel. Ez nem érv arra, hogy
fekvörendöröket pakoljunk le. Másrészt hova, kinek a háza elé kerüljön? Senki nem akarja a saját háza
elé rakatni. tgy volt ez a Halász Lajosné utcai kis kikerülő szigetek lerakásánál is.

Vári András dunavarsányi lakos: Megkérdezhetem, hogy az említett okos zebra mennyibe kerül
összesen?

Gergőné Varga TUnde polgármester: Bruttó értéke 3.923. 221 Ft volt, és pályázati úton kaptunk
1.400.000 Ft-ot erre a célra. A bányával kapcsolatban átadnám a szót Jegyzö umak.

dr. Szilágyi Ákos jegyző: Az bányászatra kijelölt teriilet, és a Bányakapitányság adja ki az engedélyt.
Annak idején, amikor elindult a terjeszkedés, mi megállítottuk az építkezést, a bányatulajdonos
személyesen hozta be hozzánk a Bányakapitányság által kiadott engedélyeit. Tudomásom szerint tovább
nem fognak terjeszkedni, de kérdés az, hogy a felettes hatóság, hogy fogja a kérelmeket elbírálai. A
bekötő út forgalmajelentösen nem növekedett meg. Ami kellemetlenség, hogy sokszor beszennyezik az
utat. Kömyezetvédelmi szempontból sem tudjuk ezt a folyamatot megállítani.

Kovácsné Szabó Márta őrsparancsnok: Szeretném megkérdezni az úrtól, hogy a bányával
kapcsolatban az útburkolat szennyezésével, vagy a forgalommal van a problémája?

Vári András dunavarsányi lakos: Is-is. Tudom, hogy Polgármester asszony is, és Jegyző úr is küzd a
bányákkal, azt is tudom, hogy a Bányakapitányság az új bányák nyitását nehezen engedélyezi, de a
meglévö bányák terjeszkedésére úgy adják ki a papfrokat, mintha muszáj lenne. Az a terület az egyik
olyan, ahová a tisztitott szennyvizet is ki szokták szómi, ha jól emlékszem. Nem lehet ezt sehogy
megakadályozni? Egyre közelebb vannak a városhoz, és ne járjunk már úgy, mint Délegyháza.

dr. Szilágyi Ákos jegyző: A tisztított szennyvíznek nem ez az engedélyezett öntözoterülete, ide nem
keriil kihelyezésre. A tisztított szennyvizet a szennyvíztelep utáni lekerftett részre engedik ki, jlletve
taksonyi területekre.

Kovácsné Szabó Márta őrsparancsnok: Az út beszennyezése miatt már többször intézkedtünk az
elmúlt idöszakban, mert elég sok bejelentést kapunk mi is.

Domnics Józsefné dunavarsányi lakos: Pont a házunk elé kitettek három felkiáltójellel egy táblát,
hogy megváltozott a közlekedési helyzet. Pont a házunk elé tették, ahová egy autó be tud parkolni.
Máshová nem is tudunk állni. A házunk elötti "parkolóba" leástak, berakták az 1 méter magas táblát,
amit egyébként nem is lehet látai. Kértem, hogy tegyék arrébb ezt a táblát, és magasabban, hogy
mindenki lássa, hogy változás történt a forgalomban, de nem foglalkoztak velem. Odahivtak valakit, aki
a telefonján megmutatta, hogy a kormányrendelet alapján tették oda azt a táblát. Az biztos, hogy az a
tábla nem jó helyen van ott, nem azért, mert én nem tudok oda parkolni, hanem azért, mert senki nem
látja azt a táblát.

Gergőné Varga Tünde polgármester: Jelezni fogjuk ezt a problémát az illetékeseknek.

Novák Sándor kapitányságvezető: A rendörség csak a táblákon lévö jelzések betartását ellenőrzi, de
majd mi is megnézzük, hogy mi ez a kormányrendelet, amire hivatkoznak.



dr. Szilágyi Ákos jegyző: Meg fogjuk nézni. A Magyar Közúthoz tartozik az az útszakasz, 6k hagyták
jóvá a forgalomtechnikai terveket, ami alapján a forgalomterelést is elkészítették. Megkeressük őket, és
egyeztetünk velük ezügyben.

Domnics Józsefné dunavarsányi lakos: A másik dolog. Szomoróan látom, hogy elég kevesen vagyunk
itt. Nem lehetett volna a másik helyre tenni a közmeghallgatást? Szerintem többen lennénk, mint itt.

Gergőné Varga Tünde polgármester: Az egyik évben Kisvarsányban, a másik évben Nagyvarsányban
tartjuk a közmeghallgatást, hogy mindkét településrészen lakók el tudják mondani a problémájukat.

Domnics Józsefné dunavarsányi lakos: Másik kérdésem az idősekre vonatkozik. Van az idősek
tomaja, amit Fejes Tünde tart a Cserkészházban, ahova elmennék szivesen, de nem férünk ott el, mert
sokan vagyunk. A Művelődési Ház nagytermében többen elféménk, de azt mondta Tünde, hogy ő a
bérleti díjat nem tudja kifizetni. Esetleg nem kaphatnánk meg ezt a termet? Nem ingyen kérjük. Sajnos
nincs mozgási lehetőségünk.

Gergőné Varga Tünde polgármester: Mindenkit támogatunk maximálisan, ahogy tudunk, de azt
tessék átgondolni, hogy még nagyon sok ilyen kéréssel fordulhatnának hozzánk, akik segítséget kémek
tőlünk a tevékenységükhez.

dr. Szilágyi Ákos jegyző: Az Önkormányzat közpénzbol gazdálkodik. A helyiségbérletek mögött egy
olyan önkormányzati döntés ál), ami pontosan meghatározza, hogy az Onkormányzat tulajdonában álló
bérbeadható helyiségeket milyen célra lehet használni, és a bérleti díj pontosan meg van határozva. Ettől
nem tudnak eltekinteni. Az Önkormányzat nem kötelezö feladatként, nem kis összeggel támogatja a
civil szervezeteket, a nyugdijasokat a közpénz terhére, tehát Dunavarsány Város Onkormányzatának
nincs miért szégyenkeznie. Javaslom, hogy tessék bejönni a Hivatalba, és elmondom a terembérléssel
kapcsolatos tudnivalókat.

Horváth László dunavarsányi lakos: Először is szeretném megköszönni Kapitány úmak a segítségét.
Tavaly felvetettem egy problémát, hogy a Bartók Béla út és a Nyár utca sarkára ki kellene tenni egy
elsöbbségadás táblát a bicikliseknek. A testület ezt elutasitotta, de Kapitány úr közbenjárásával mégis
kihelyezésre került ez a tábla. Másik dolog. En nagyon szfvesen meghívom a testületet, a rendőrséget
egy napra hozzám, itt lakom az utca végén és nézzük a forgalmat. Katasztrófa. Izomagyú, 17-18 éves
gyerekek négy-ötszáz lóerös autókka) itt szórakoznak az utca végén. Nagyvarsányban semmi védelem
nem történik a gyerekek védelmében. Olyan régen kérem, hogy tegyünk oda egy zebrát, vagy egy
fekvörendort. Nem lehetne sűriibbé tenni itt az ellenőrzést? Naponta 5-6-7 ilyen autó elmegy, itt búgatják
az autójukat, kanyarognak össze-vissza. Minket is zavar, de nagyon sok itt az óvodás gyermek. Az
Övodánál a parkolást is nagyon fürcsán oldják meg. Másik dolog. Az 51 -es úton lévö buszmegálló a
legveszélyesebb. Ez is, ami itt van, de a Naprózsa-lakótelepnél lévő még kivilágftva sincs. Köriilbelül
egy 20 métert kell gyalogolni majdhogynem az úttesten, hogy a bekötőútra be tudjon menni az, aki
leszállt a buszról. Megkezdödött az iskolaszezon, több az autó az 51-es úton, sok gyerek utazik, és a
busz sokszor meg sem áll, mert már nem fémek fel a gyerekek. Valami megoldást kellene találni erre.
Dicsekszünk ezzel a sportparkkal, amit gyalog életveszélyes megközelíteni. Nem hiszem el, hogy egy
zebrát nem lehetne oda tenni. Ezt próbálják meg felülvizsgálni, hogy legalább ezekre a helyekre valami
megoldás legyen.

Novák Sándor kapitányságvezeto: Köszönöm szépen a dicséretet, de az igazsághoz hozzátartozik,
hogy az a munka az Önkormányzattal, Polgármester asszonnyal és a Képviselö-testülettel közös
munkánk volt. Mi is indokoltnak tartottuk annak a közlekedési táblának a kihelyezését, mi megtettük
javaslatunkat a Polgármester asszony felé, és az ő gyorsaságuknak és együttmuködésüknek is
köszönhető, hogy az a tábla a jelzéstöl számított 1 héten belül már ki is került. En is szeretném
megköszönni az Önkormányzatnak, hogy segítették és támogatták a munkánkat. Közlekedéssel
kapcsolatban azt tudom mondani, hogy ezeknek a fiatalembereknek a nagy teljesítményu autókkal való
gyorsulása, driftelése nem dunavarsányi, hanem országos probléma. A rendörség országos vezetése is
felismerte ezt a problémát, és rengeteg programunk van ennek megelözésére országos és helyi szinten
is. Sajnos rengeteg ilyen eset van, de nincs annyi rendör a világon, aki ezt a sok gyorsulást meg tudná
akadályozni. Én is úgy gondolom, hogy a legfontosabb dolog lenne önmagunk és egymás nevelése
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ebben a témakörben is, de ez nem működig mindig megfelelöen. Mindent megpróbálunk megtenni,
kamerákon próbáljuk ellenörizni a szabálysértéseket, közlekedési kollégák szoktak átjámi ide, de az őrs
munkatársai is két fő közterület-felügyelövel próbá) harcolni eme rengeteg szabálysértés ellen.
Mindenképpen igyekszünk a létszámainkat gyarapítani, így a dunavarsányi örs létszámát is növelni,
hogy még több rendör tudjon foglalkozni ezekkel a problémakkal. En úgy gondolom, hogy Dunavarsány
egy nagyon békés település. Higgyék el, hogy elégedettek lehetnek. Személy szerint én is és a
rendőrkapitányság is olyan szintii támogatást kap az Onkormányzattól, aminek én nagyon örülnék, ha
minden településtől megkapnánk. Ügy gondolom, hogy a közbiztonság megteremtése nem a rendőrség
feladata, hanem társadalmi feladat. Ebben igenis a rendőrségnek is, az önkormányzatnak, a civil
szervezeteknek, a gazdasági szervezetnek, egyes embereknek is bele kell raknia a közös munkát. Ez
csak így lesz eredményes, és én azt gondolom, hogy ez Dunavarsányon működik. Nem tudnék olyan
bűncselekményi gócpontot mondani, vagy olyan bűncselekmény tipust, amire azt tudnám mondani,
hogy sorozatjellegű. Dunavarsány egy biztonságos város. Történnek bűncselekmények, történnek
szabálysértések, történnek közlekedési kihágások, de szivesen laknék ebben a városban.

Kovácsné Szabó Márta őrsparancsnok: Nekem az lenne a kérésem az úrhoz, hogy ha lát ilyen
gyorsuló, driftelő autót, akkor írja fel a rendszámát, ha tudja, és küldje el nekünk.

Vári András dunavarsányi lakos: Fényképet, videót is lehet készíteni?

Novák Sándor kapitányságvezető: Igen, lehet. Hetente 3-4 videófelvétel érkezik hozzánk, ugyanúgy
lefolytatjuk a szabálysértési eljárást, és tudomásom szerint még egyik bíróság sem hagyta azt figyelmen
kfvül. Ha a közlekedési jogsértés van rögzítve, akkor azt bizonyítékként ugyanúgy felhasználja a
rendörség.

Gergőné Varga Tünde polgármester: Amennyiben nincs több kérdés Kapitány úrék felé, akkor én
megköszönöm, hogy eljöttek, köszönöm a munkájukat.
Én igenis büszke vagyok a Szabadidöparkra. Bármennyire is úgy gondolod, hogy ezzel nem
foglalkozunk. Megbíztuk a műszaki osztályt, két héten keresztül érdeklödtunk, hogy milyen módon
tudnánk zebrát tenni a szabadidöpark elé.

Horváth László dunavarsányi lakos: Én nem a Szabadidőparkot szidtam. Nagyon sok gyerekjár oda,
nagyon sokan használják, de akkor tegyük biztonságossá.

Herezeg Mariann alpolgármester: Hidd el, hogy mi is a településen élünk, de nem végtelen a kassza.
A folyamatot már elindítottuk, azt, hogy mi minden elözetes munkáról, lépésröl nem adunk perere
pontos tajékoztatást, az nem aztjelenti, hogy nem csináljuk. Ez a folyamat is elindult, várjuk, hogy mi
a megoldás, de azt, hogy odabiggyesztünk egy zebrát, azzal nincs megoldva a probléma. Járdákat kell
oda épiteni. Szeretnénk olyan beruházásokat csinálni, ami nem egy hétre oldja meg az adott
kömyezetnek, vagy közösségnek az életét, hanem hosszútávra,

Horváth László dunavarsányi lakos: Az a baj, hogy elég sokáig tart.

Herczeg Mariann alpolgármester: Ez egy TOP-os pályázat volt, amiben az egész utca, az 51 -es út és
a zebrák elhelyezése is benne volt. Reménykedtünk abban, hogy elnyerjük. Központilag minden
pályázatot megállitottak, minden támogatás megszűnt. Ezért kezdjük újra tervezni az egészet. Lehetünk
türelmetlenek, de higgyétek el, hogy mi mindent megpróbálunk megtenni.

Horváth László dunavarsányi lakos: Nem vagyok türelmetlen. Addig vagyunk csak türelmetlenek,
amíg a mentö nem fog szirénázni itt az Ovoda kömyékén, vagy a buszmegállónál. A Halász Lajosné
utcába építettetek fölöslegesen életveszélyes, balesetveszélyes forgalomterelőket. Minek? Semmi
értelme. Abbó) a pénzből meg lehetett volna ezt csinálni.

Herczeg Mariann alpolgármester: Szerinted semmi értelme, de az ott lakóktól nagyon sok pozitív
visszajelzést kaptunk.



Horváth László dunavarsányi lakos: Sötétben elég veszélyes.

Gergőné Varga Tünde polgármester: A szabadidöpark elötti zebraterveket most mutattuk meg egy
szakembemek, aki jövő héten ki fog jönni személyesen. Ki kell találnunk, hogy hova tegyük a zebrát,
hova vezessük ajárdát, hogy meg tudjuk világítani azt a részt. Nem úgy működik, hogy felfestünk három
vonalat. A buszmegállók áthelyezése rengeteg pénzbe kerül. Azzal is foglalkozunk, hogy megpróbáljuk
több iltemre venni azt a tervet, amit még egyben készítettünk erre a TOP-os pályázatra. Próbálunk abban
is előbbre lépni, hogy az 51-es úton lévö zebrát, aminek megvannak a tervei, kivegyuk ebből a
pályázatból. Mi próbálkozunk, de mindig valakikbe, valamibe beleütközünk. Elég sok parkolóhely van
az Óvodához építve, de két oldalon parkolni nem jó dolog. Ügy gondolom ez a városrész is kapott sok
mindent. Volt olyan lakos, aki azt mondta, hogy 40 éve semmi nem történik ebben a városrészben. Ezt
kikérem magamnak, mert 40 év óta eléggé megváltozott ennek a városrésznek a képe. Azt, hogy mit
szeretne az itteni közösség, az megint egy másik dolog. Mindig megkapom, hogy miért nincs itt posta,
meg gyógyszertár, meg bolt. Mi nem tudunk gyógyszertárat, boltot, postát nyitni. Az Onkormányzattól
nem lehet ezt elvámi. Mi az, ami itt borzasztóan hiányos és csak az Onkormányzaton múlik, hogy nem
épül ide meg?

Schuszter István dunavarsányi lakos: Már évek óta kérjük, hogy az orvosi rendelöhöz legalább egy
közvilágítási lámpát tegyenek valahova középre, vagy egy gyalogjárdát. Elég nagy ott a forgalom és
nem lehet látní azon a részen.

Herczeg Mariann alpolgármester: Lámpaoszlop van?

Schuszter István dunavarsányi lakos: Nincs.

dr. Szilágyi Ákos jegyző: Fontos információ az 51 -es úttal kapcsolatban, hogy a Magyar Közút vezetöje
műszaki munkatársaival egy féléves távlatban kétkörös egyeztetést folytatott a város vezetésével, illetve
a muszaki osztály munkatársaival az előkészités alatt álló dunavarsányi útszakaszt érintő útfejlesztésről.
Ezen az egyeztetésen egyértelműen jeleztük azokat a műszaki igényeket, ami megfogalmazódott a
Naprózsa-lakóparkot és a Duna-partra leforduló Nyárfás sort illetöen is, tehát minden olyan információt
átadtunk a tervezoknek, amivel a tervezés során számolniuk kellene. Azt nem tudjuk mikor fog
megvalósulni, de a tervek készülnek.

Agárdi Ferencné dunavarsányi lakos: Én ott lakom a szabadidöparknál, látom a forgalmat. Nincs
nagy forgalom. Biztos vagyok benne, hogy ha ott zebra épülne, a gyerekek nem ott fognak átmenni.
Nincs szükség rá. Azt a pénzt inkább csoportosítsák át az 51-es útra, de ide a Patkó panzió és a
szabadidöpark elé teljesen felesleges zebra. Ezt én látom, ott élek. Van olyan szülö Lacin kívül, akinek
a gyereke odajár, és a szülőjelezte, hogy kell oda zebra?

Gergőné Varga TUnde polgármester: Nem is annyira a zebráért ágaskodok, hmem ennek a hosszú
egyenesnek az útját lenne jó megtömi, hiszen ott van egy buszváró és egy szabadidőpark. Jó lenne
lelassítani azt a részt. Sajnos, ahogy leaszfaltozunk egy utat, ott lehet számitani a gyorshajtókra, és
rögtön követelik a fekvőrendört az ott lakók. Minden utcába, minden sarokra nem lehet rendört állítani.

Horváth László dunavarsányi lakos: Az is a gond az én tapasztalatom szerint, hogy a gyerekek este
mennek. Most már hamarabb sötétedik, és akkor van több gyerek. Nem ragaszkodom a zebrához, de
valamijó lenne.

Gergőné Varga Tünde polgármester: Valamit tenni fogunk, hogy ott lelassuljon a forgalom.

Tóth Istvánné dunavarsányi lakos: Öslakos vagyok Dunavarsányban. Legyen egy kutya, két kutya,
öt kutya. Bocsánatot kérek, de tudom, hogy 14 kutya van a szomszédunkban. Már tettünk bejelentést,
büdös van, nem szedi össze a szart. Az a kutya, amelyik visít, ugat és a szőre úgy áll, mint akibe mindig
áramot vezetnek bele, az nincs ellátva. Van, amikor olyan visítás van, hogy a nagykutya bántja a
kiskutyát. Legszivesebben átugranék és magamhoz ölelném azt a kiskutyát. Nem lehetne egy határozatot
hozni, hogy legyen valakinek 5 kutyaja, de azt lássa el, sétáltassa, szedje össze a szart?



Gergőné Varga Tünde polgármester; Ez is több helyen probléma a városban. Ugy tudom, nincs más
megoldás, bírósághoz lehet fordulni.

Toth István dunavarsányi lakos: A közvilágitással kapcsolatban jöttem ide. Körülbelül egy másfél,
két hónapja nincs a Bethlen Gábor utcában a Hösök tere és a Bem utoa között közvilágítás. Már többször
hivtam azt a telefonszámot, ami benne van az újságban, de csak üzenetrögzítö van. Hetente kétszer,
háromszor hivom, de nem történt semmi ennyi idö alatt. A mai napon történt elöször, hogy felvette a
telefont az Eurovill, és azt az információt kaptam, hogy ez az útszakasz az MVM üzemeltetése alá
tartozik, és az a szekrény, amit az MVM létesített, azt az Eurovill nem tudja kinyitni. Nagyjából egy
300 méteres szakaszról van szó és rendszeres, hogy 2 hónapig van közvilágítás, majd 2 hónapig megint
nincs. Jönnek a hosszabb téli esték, a gyerekek korábban mennek, sötét van, amikorjönnek haza. Négy
vagy öt lámpateströl van szó. Ök azt mondják, hogy mindigjelzik a dunavarsányi műszaki osztály felé
ezt a dolgot. Tudom, hogy az Önkormányzat nem tudja ezt a dolgot megoldani, de esetleg van valami
javaslat erre a problémára?

Kovács Aliz Réka beruházási és műszaki osztályvezető: Láttam a bejelentést, az Eurovill továbbította
ezt a feladatot felénk, de mi csak annyit tudunk tenni, hogy továbbitjuk ezt az e-mailt a szolgáltatónak.

Horváth László dunavarsányi lakos: Örömme) olvastam az újságban egy írást, ami az iskola
megszűntetésérol, valamint a Kati méltatásáról szólt. Egyetlen egy gondom volt vele, hogy az illetö nem
vállalta a nevét. Név nélkül van a cikk. Ezt azért említem, mert amikor bezárt az iskola, akkor én írtam
egy hasonló terjedelmű bejegyzést a Facebookon, amire több mint ezer like, és nagyon sok hozzászólás
érkezett. Ezt az i'rást én elküldtem a Szilvay úmak, és kértem őt, ha van rá mód, tegye be az ujságba.
Nem volt benne politika, senkit nem szidtam, leírtam a 120 év történelmét, és nagyjából, hogy miröl
szólt az iskola. Kaptam egy üzenetet Szilvay Balázstól. Azt írta nekem, és valószinű szövegértelmezési
hibaja volt, hogy nem tudja betenni az újságba ezt a cikket, mert magányvéleményt és a Hivatalt elítélő
véleményt ebbe az újságba nem lehet betenni. Kérdezem, ez most egy politikai újság? Nem volt
magánvéleményem, nem szidtam a Hivatalt. Ügy gondolom, nem a Szilvay umak kellene eldönteni,
főleg hogyha nem tud szöveget értelmezni ügyvéd létére, hogy mi kerüljön az újságba. Irja meg, hogy
nem tudom betenni, mert nincs hely, és akkor rendben vagyunk, de ilyen szöveget nekem ne írjon, hogy
a Hivatalt ne ítéljem el, mert ez nem volt igaz.

Gergőné Varga Tünde polgármester: Föszerkesztő úr azokat a cikkeket teszi bele az ujságba, amit
velünk leegyeztet. Ajúniusi évzáró után megbeszéltük, hogy a Katival készít egy riportot. En mondtam,
hogy ajúniusi számba, a saját cikkembe egy rövid méltatást bele fogok ími, valamint az iskolában az
évzárón történt egy méltatás, itt Nagyvarsányon történt megint egy ünneplés, és úgy gondoltuk, hogy a
szeptemberi számba, amikor megjelenik az újság az évnyitóra, akkor aktualizáljuk ezt, hogy elmondjuk
Kati néniröl, hogy nem tudta megnyitni már az új tanévet, mert elment nyugdíjba. Ez l'gy lett
megbeszélve.

Herezeg Mariann alpolgármester: Az újságba nem ötletszerűen írhat bele bárki, ennek megvan a
szabályozása. Az újságban a polgármesteri cikkek jelennek meg, az országgyűlési képviselö által
elmondani kívánt irások, megjelenhetnek civil szervezetek frásai. Magánemberként hirdetéseket lehet
feladni, mert ez egy közújság, ez a településé. Ha te magánemberként szerettél volna cikket beleimi,
akkor a Szilvay Balázs, mint szerkesztö, ezt teljesenjogosan utasította el, vagy ilyenkor egyeztetni kell
a Polgármester asszonnyal, hogy te, mint nagyvarsányi lakos szeretnéd méltatni a tanítónö munkásságát,
milyen lehetőség van erre. Szilvay Balázst kötik a szabályok, hogy mit, mikor, hogyan rakhat az újságba.

Horváth László dunavarsányi lakos: Ti most félreértettetek valamit. Egy mondatot szeretnék
felolvasni a Szilvay leveléböl: "Személyes véleményen alapuló, továbbá az Onkormányzat dönlését
bíráló írások megjelenése, sajnos nem ez a megfelelö felület. " Senkit nem biráltam. Ez egy olyan
Fideszes mondat, hogy nem teszem bele, mert bírálod az önkormányzatot.



Gergőné Varga Tünde polgármester: Nem erről van szó. A Szilvay már tudta, hogy ő fel van kérve
egy interjúra. Igen, lehet, hogy a válaszábanjeleznie kellett volna, hogy a következö számban meg fog
jelenni a cikk. Felhívtam a Katit és megbeszéltük, hogy fogja keresni egy riporter, és elkészíti vele az
interjút. Megkérdeztem, hogy elvállalja-e, 6 igent mondott, és el is készült az interjú.

Horváth László dunavarsányi lakos: Csak a válasz nem tetszik.

Gergőné Varga Tünde polgármester: Meg fogom beszélni ezt a Szilvay Balázzsal.

Venczel Sándor dunavarsányi lakos: Az 51-út gyalogos átkelövel kapcsolatban azt szeretném
mondani, hogy értem én, hogy nincs több pénz, idö, meg kell terveztetni, de addig is nem lehetae valami
kompromisszumot kötni a közútkezelökkel? Legalább egy táblát kitenni, hogy gyalogosátkelő, vagy
gyalogos forgalom. En mindent megértek, de ha nem tudjátok ebbő) a projektből kiemelni, akkor mi fog
történni? Az a helyzet, hogy ez mind idö, de minden nap élehfeszélyben vannak ott az emberek.

Nemcsak a gyerekek, hanem a felnőttek is. Csak a jószerencsének köszönhető, hogy nem törtpnt ott
gyalogosgázolás, és még nem volt ott komolyabb probléma. Jön a sötét majd, jönnek az autók 60-nal,
70-nel, 80-nal, és ott áll a gyerek az ískolatáskával és nem fog tudni átjönni az úton. Mindent megértek,
de tí is értsétek meg, hogy nincs már erre az egészre több idö. Menjünk oda a közútkezelöhöz, rakjunk
ki két darab táblát, fessünk fel ideiglenesen egy zebrát. Valamit csÍnáljunk, hogy haladjunk vele. Most
jutottunk oda, hogy iszonyú forgalom van. Nagyon nagy forgalom van és nem tudunk átmennÍ. Ott
tartunk, hogy a 14 éves gyerekemet féltem, hogy hogy fog hazajönni. Nem attól félek, hogy elmegy
Dunaharasztira az iskolába és besétál, hanem attól félek, hogy itt, hogy fog átjönni. Megértem ezt a
történetet, csak tényleg valamit csináljunk és ne ) év múlva, ne fél év múlva, hanem most csináljunk
valamit. En is valamikor ott állok, és senki nem enged át, filggetlen attól, hogy ott 60-as tábla van, de
mintha nem is lenne ott.

Gergőné Varga Tünde polgármester: Teljesen érthetö, de ideiglenes megoldás nincs. Tavaly
készítettük el ezeket a terveket. Nagyon örültünk ennek a pályázatnak. Nem elég, hogy felfestünk egy
zebrát, hanem rávezetojárda, közvilágítás kell, és még ki tudja mi. Ez egy komplett tervezés.

Venczel Sándor dunavarsányi lakos: Ertem én, hogy mit mondasz, de ez egy gazdasági és egy
politikai dolog.

Gergőné Varga Tűnde polgármester: Nem, ez közút dolog.

Hangzavar alakul ki. Egyszerre beszélnek, egymás szavába vágva.

Gergőné Varga Tünde polgármester: Sajnálom, hogy nem tudunk mindent abban a pillanatban
mindent elintézni, de semmit nem lehet egyböl elintézni.

Kovács Aliz Réka beruházási és műszaki osztályvezető: A zebra és a közvilágítás is már le van
engedélyezteh'e. Ennyire már előrehaladott a terv.

Venczel Sándor dunavarsányi lakos: Akkor még mi hiányzik?

Kovács Aliz Réka beruházási és műszaki osztályvezető: Pályázat hiányában pénzt kell hozzá
rendelnünk a kivitelezésre.

Gergőné Varga Tunde polgármester: A pénzt hozzá rendeljük és jövőre csak zebrát csinálunk
Nagyvarsányon. Nem csinálunk semmi mást ebben a városban, mert ez többszáz milliós költség.

Horváth László dunavarsányi lakos: Körillbelül 300 millió forint.

Herczeg Mariann alpolgármester: Es az mit tartalmaz?



Horváth László dunavarsányi lakos: Ott megcsinálni a gyalogátkelöhelyet, Járda odavezetése és a
közvilágítás. 300-350 millió forint. Ennyi csak van az Onkormányzatnak.

Venczel Sándor dunavarsányi lakos: A megnövekedett utaslétszám miatt, nem tudom, hogy az
Onkormányzatnak van-e arra lehetösége, hogy a Volánbusznak jelezze, hogy sűrűbben indítson
járatokat, vagy hosszabb csuklósbusszal szállítsa az utasokat, mert nem fémek fel a gyerekek a buszra.
Pont ez a fél 7 és fél 8-as időpont, ami problémás idöszak.

dr. Szilágyi Akos jegyző: Köszönjük a bejelentést, rögzítettük, felvesszük a Volánbusszal a kapcsolatot,
és megpróbálunk valamit tenni.

Gergőné Varga Tünde polgármester: Ha nincs több kérdés, mindenkÍnek köszönöm szépen a
megjelenést és az aktfv hozzászólásokat. További szép estét kívánok miadenkinek.

A közmeghallgatásjegyzőkönyve 19 órakor lezárásra kerűl.

K.m. f.
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